
                                   Obecné zastupiteľstvo Malé Kosihy 

  Zápisnica 

Z V. zasadnutia Obecného zastupiteľstva v Malých Kosihách, dňa 13.12.2023 o 16:00 hod. 

v zasadacej miestnosti v Malých Kosihách. 

 

K bodu 1.   Zasadnutie otvoril a viedol starosta obce Attila Pszár. Všetci poslanci sú prítomní. 

K bodu 2.   Za zapisovateľa bola navrhnutá p. Mišalová, overovatelia Tomáš Damek     

a Marian Czibulya. Poslanci návrh schválili.  

K bodu 3.   Návrh programu schôdze poslanci schválili. 

K bodu 4.   Starosta navrhol vykonať inventarizáciu majetku za rok 2023. Poslanci návrh 

schválili. 

K bodu 5.   Poslancom bol navrhnutý nasledovný plán zasadnutí na rok 2024:         

8. marec, 7. jún, 6. september a 13. december. Poslanci návrh schválili. 

K bodu 6.   Starosta navrhol predĺžiť nájomné zmluvy pre občanov bytovky na ďalších 12 

mesiacov. Poslanci návrh schválili a zmluvy budú predĺžené do 31.12.2024. 

K bodu 7.   Hlavný kontrolór predložil návrh kontrolnej činnosti na I. polrok 2024. Poslanci 

návrh schválili. 

K bodu 8.   F. Podhorský vysvetlil poslancom, že na základe viacerých zmien v zákone bolo 

nutné prepracovanie Zásad hospodárenia a nakladania s majetkom obce Malé Kosihy. 

Poslanci zásady hospodárenia bez pripomienok schválili. 

K bodu 9.  V predstihu obdržali poslanci návrhy všetkých VZN. VZN č. 01/2023 o miestnom 

poplatku poslanci prediskutovali so starostom. Starosta informuje o zmenách od roku 2025 

ohľadom odpadov o ktorých sa dozvedel na zasadnutí RZMO. Čo sa týka roku 2024 v obci 

ostáva dvojtýždňový cyklus odvozu odpadu. Starosta mal k dispozícií grafy množstiev 

vyzbieraných odpadov za rok 2023, ktoré poukazujú pozitívne výsledky. I napriek tomu sme 

nútení navýšiť poplatok za TKO z dôvodu inflácie a nákladov na odvoz. Starosta navrhuje 

zvýšenie poplatku TKO zo súčasných 28,00 € na 30,00 €/osoba/rok. Damek Tomáš dodal, že 

návrh je v poriadku a p. Molnár Štefan, že 30,00 € nie je veľa. Marian Czibulya konštatuje, že 

zavedenie označenie štítkami na odpadové nádoby bol dobrý nápad. František Podhorský 

navrhuje navyšovanie poplatku vždy po troške. Poslanci návrh VZN č. 01/2023 schválili. 

K bodu 10. Návrh VZN č. 02/2023 predložil poslancom starosta z dôvodu, že tieto dane 

dlhoročne neboli upravované. F. Podhorský súhlasí s návrhom a doplnil, že všade sa zvyšujú 

poplatky a je to nutné kvôli rozpočtu. Molnár Š. sa opýtal, o koľko eur by sa navýšil poplatok 

dane za jeden rodinný dom. Starosta doplnil, že sa jedná o miernu úpravu sadzieb a celkovo 

by to navýšilo náklady na jednu domácnosť približne o dve až tri eurá / rok. Š. Molnár 

doplnil, že to nie je veľa a pochválil vedenie za dobre upravené VZN. Poslanci VZN č. 

02/2023 schválili. 

K bodu 11. Starosta navrhol poslancom navýšiť daň za psa zo súčasných 4,00 € /pes/rok na 

7,00 €/pes/rok. Poslankyňa Alexandra K. pripomenula, že v susednej obci Pastovce je 



poplatok za psa 10 €/pes/rok. Marian Cz. dodal, že 7,00 € je reálnych. Poslanci návrh VZN po 

krátkej diskusií schválili.  

K bodu 12. Návrh VZN č. 04/2023 poslanci prediskutovali a konštatovali, že je podľa návrhu 

v poriadku ale navrhli upraviť bod b) a to predaj pre občana s trvalým pobytom vo výške 0 €. 

Poslanci VZN č. 04/2023 schválili. 

K bodu 13. Hlavný kontrolór predložil stanovisko k návrhu viacročného rozpočtu na roky 

2024-2026 a návrh rozpočtu obce na rok 2024. Návrh rozpočtu je vypracovaný v súlade s 

ustanoveniami zákona č.583/2004 Z.z. a ostatnými platnými právnymi predpismi. Poslanci 

návrh zobrali na vedomie. 

K bodu 14. Starosta predložil poslancom návrh rozpočtu na rok 2024 a viacročný rozpočet na 

roky 2025-2026. Poslanci schválili rozpočet na rok 2024. Rozpočet na roky 2025-2026 

zobrali na vedomie. 

K bodu 15. Upravený návrh cenníku poskytovaných občanom poslanci v krátkosti 

prediskutovali a jednohlasne schválili. 

K bodu 16. Na základe žiadosti OZ o poskytnutie dotácie vo výške 1000 € poslanci žiadosť 

schválili. 

K bodu 17. Starosta informuje občanov o správach získaných na zasadnutí RZMO 

o kanalizácií a že naša generácia sa jej len ťažko dočká. Realizácia bude náročná, nakoľko 

ešte mnoho obcí nemá začaté ani projektové dokumentácie z finančných dôvodov. Ďalej 

informuje o uzavretom dodatku zmluvy s e-cycling s.r.o o zabezpečení systému združeného 

nakladania s odpadmi z obalov a neobalových výrobkov na ďalšie obdobie.  

Občianske združenie zorganizovalo výlet do Budapešti 9.decembra kde bol hlavný program 

návšteva maďarského parlamentu, autobusová obhliadka mesta a na záver dňa voľný program 

na vianočných trhoch na námestí Vörösmarty.  

Obnova kostola je v priebehu a na streche bytoviek sa upravia škridle a hrebenáče. V malej 

sále kultúrneho domu sa opravila plochá strecha z dôvodu zatekania. Jedná sa o dočasné 

riešenie nakoľko kompletná výmena by bola momentálne finančne náročná. I toto riešenie 

však poslúži na dobrých pár rokov. 

V budúcom roku je v pláne obnova kríža na cintoríne firmou ktorá momentálne obnovuje 

kostol, nakoľko sú dôveryhodnou firmou a ponúkli zatiaľ najlepšiu cenovú ponuku. 

V dome smútku sa vymenil kompletný motor s príslušenstvom chladiaceho boxu, nakoľko 

fungovala už len na 20% a hrozilo vyhorenie motora.  Podarilo sa nám dohodnúť sa s firmou 

aby sa faktúra vystavila až v januári 2024.  

Od nového roka vyhrala spoločné verejné obstarávanie firma SPP na poskytovanie elektrickej 

energie. 

Ďalšou zmenou bolo prijatie Margala Baka Ediny ako kuriča, nakoľko sa nám uvoľnilo toto 

miesto a bolo potrebné rýchlo nahradiť zamestnanca. Na cintoríne je úspešne dokončená 

urnová stena. K bytovkám bolo potrebné opäť zavolať firmu na čistenie kanalizácie nakoľko 

sa potrubia upchali nesprávnym vhadzovaním predmetov do toaliet.  



V obci sa doplnili cesty drveným asfaltom na viacerých miestach, ktorý zvýšil z obnovy 

hlavnej cesty. 

Ako poslednú najdôležitejšiu aktuálnu informáciu rozobral starosta s poslancami problém 

s materskou školou. V školskom roku 2024/2025 bude podľa evidencie navštevovať škôlku 

len jedno dieťa. Najvhodnejším riešením na toto obdobie bude presťahovať škôlku do 

zasadacej miestnosti obecného úradu. Na ďalšie roky by už malo potom navštevovať škôlku 

opäť viac detí. 

K bodu 18. Na záver sa starosta poďakoval za účasť a zasadnutie ukončil. Zároveň poprial 

každému pokojné, veselé Vianoce a úspešný nový rok 2024. 

 

 

Overovatelia zápisnice: Tomáš Damek  ..................................... 

    Marian Czibulya ..................................... 

Zapisovateľ:   Jana Mišalová  ..................................... 

 

 

 

 Starosta obce 

  Pszár Attila 


